
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Torsdag den 23.09.21 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer: AMV 

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Trine 

Hvidbjerg Kryger-Jensen (TJ) Tanja 

Wøldike Møller Madsen (TM), Anja 

Møller-Vestfal (AMV), Marlene 

Damgaard (MD), Monika Bukhave 

Fruergaard (MF), Lene Roesen Stagstrup 

(LS), Lone Sandholm (LO), Brian 

Rasmussen (BR), Lillian Krarup (LI), 

Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Arthur Nørtoft  

 

Afbud: Trine Hvidbjerg Kryger-Jensen, 

Tanja Wøldike Møller Madsen, Lene 

Roesen Stagstrup 

Fraværende:  

 

1. Temadrøftelse (35 min) 

 

Digital dannelse. 

Oplæg om, hvad der gøres nu, samt 

drøftelse. 

 

Bilag 

Inspiration, viden om digital dannelse 

 

https://issuu.com/detfi/docs/foraeldreguide

?e=1006250/30827420 

 

https://bornsvilkar.dk/faa-gode-

raad/digitaltliv/foraeldre/ 

 

Rådgivningstjeneste til forældre om børns 

digitale liv (redbarnet.dk) 

 

16 Forældreguide om digitale medier 

(skoleborn.dk) 

 

http://skole-foraeldre.dk/sektion/digitale-

medier 

 

Kort oplæg af Brian.  

Folkeskolens formål.  

Fagenes formål, dansk som eksempel. 

Obligatoriske emner. 

Der findes ikke en decideret læseplan for digitale medier.  

Herning Kommunes formidlerteam fra Ung Herning tager ud og 

laver oplæg bla. om digital dannelse i 4., 6. og 8. klasse. Her er 

der også forældreinvolvering.  

I skolens antimobbestrategi er det digitale også nævnt.  

På skolen er der afdelingsvise regler for mobiltelefoner.  

I indskolingen skal telefonen afleveres på lærerens bord, hvis 

man har telefonen med. 

I mellemtrinnet skal mobiltelefonen være i elevens locker.  

I udskolingen skal mobiltelefonen afleveres ved dagens start. 

Man får den i den store pause og afleverer igen til 5. lektion. 

 

Drøftelse af brug af mobiltelefoner i skole og SFO-tiden.  

Drøftelse af et forløb tidligere end 4. klasse.   

Forældre oplever et pres fra børnene om at have telefon med i 

SFO. Særligt i 2. årgang, hvor man starter med at må have 

telefonen med. 

Forslag om at flytte skærmtiden i SFO til senere, have en 

ugentlig skærmdag eller sige, at man ikke må have skærm med i 

SFO. 

Forslag om at tage emnet op på forældremøde, skrive om emnet 

i månedsbrevet. 

 

Vi beder elevrådet drøfte skolens mobilregler.  

Emnet tages op igen på det kommende møde. 

https://issuu.com/detfi/docs/foraeldreguide?e=1006250/30827420
https://issuu.com/detfi/docs/foraeldreguide?e=1006250/30827420
https://bornsvilkar.dk/faa-gode-raad/digitaltliv/foraeldre/
https://bornsvilkar.dk/faa-gode-raad/digitaltliv/foraeldre/
https://redbarnet.dk/foraeldre/
https://redbarnet.dk/foraeldre/
http://www.skoleborn.dk/nov_2015/16--foraldreguide-om-digitale-medier.html
http://www.skoleborn.dk/nov_2015/16--foraldreguide-om-digitale-medier.html
http://skole-foraeldre.dk/sektion/digitale-medier
http://skole-foraeldre.dk/sektion/digitale-medier


2. Elevrådet. (15min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

Der har været et elevrådsmøde, hvor Arthur blev valgt som 

formand og Benedikte næstformand. 

Disse mulige emner blev drøftet:  

Skolefest 

Skolens indefaciliteter 

Mere idræt 

Skoleboden – ønsker til salg 

 

Elevrådet havde i sidste uge kursus ved Danske Skoleelever. 

Det var en fin dag, hvor suppleanterne også var inviteret med. 

 

3. Skolebestyrelsens principper. (30 

min) 

 

Kommunikationsprincip revideres færdigt 

og besluttes. 

Princip om skolefotografering drøftes og 

eventuelt revideres eller besluttes. 

Princip omkring formidling af materiale til 

elever. 

 

Bilag: 

Udkast kommunikationsprincip 

Princip om skolefotografering samt 

redegørelse omkring dette princip. 

Princip om formidling af materialer og 

redegørelse omkring dette princip 

 

Kommunikationsprincippet blev tilrettet på mødet og indholdet 

godkendt.  

Princippet skal lægges i skolens principskabelon til næste møde. 

 

Princip for skolefotografering udgår. I stedet lægges en info på 

skolens hjemmeside om fotografering årligt og derefter tilbud 

om køb af billeder. 

 

Princip om formidling eksterne af materialer omdøbes til 

formidling af materiale om fritidstilbud til elever. 

Sommerferietilbud ændres til ferietilbud. 

Princippet skal lægges i skolens principskabelon til næste møde. 

 

Drøftelse af Rynkebyløbet på næste møde. 

4. Trafiksituationen. (25 min) 

 

Udarbejdet udkast omkring trafikafvikling 

foran skolen, samt eventuelle 

tilbagemeldinger fra aktører drøftes og 

næste skridt besluttes. 

 

Bilag:  

Udarbejdet trafikforslag 

 

Det udarbejdede trafikforslag har været sendt til Hallens 

bestyrelse for høring. Vi afventer tilbagemelding. 

Vej og trafik har inviteret til opstartsmøde vedr. Sikker skolevej 

i Snejbjerg 29/10. Borgerforening, Monika og skolens 

færdselskontaktlærer deltager. 

 

Fra forældremøderne positiv respons på skolepatruljen.  

Forslag om mærkning af cykelstien ved hovedgaden, så man får 

valgt cykelstien. 

Obs. på gående og cykler på den smalle adgangsvej hen til kiss 

and ride. 

De nye børn i 0. klasse har manglet trafikinformation allerede i 

førskolen. 

Obs på cyklister ind over forpladsen. 

 

Yderdørene til afdelingerne åbner kl. 7.40, mens 

hovedindgangen åbner kl. 7.30. Det kan være derfor, at nogle 

elever vælger at holde foran skolen i stedet. 

 

Pause 10 min  



5. Opfølgning fra forældremøder. (15 

min) 

 

Er der tilbagemeldinger fra 

forældremøderne, der giver anledning til 

kommende drøftelser? 

 

 

Spørgsmål vedr. kvalitetsrapporten. Den nyeste kvalitetsrapport 

ligger på skolens hjemmeside. Dette skoleår har Børne-og 

familieudvalget besluttet, at man ikke skulle lave 

kvalitetsrapport.  

De data, der plejer at indgå i kvalitetsrapporten, kan man fortsat 

finde. De data vil SB gerne kigge nærmere på på et senere 

møde. 

 

Trafiktilbagemeldinger er taget med under punkt 4.  

 

Forslag til cafeen: info om ingredienser, så man kan se hvilke 

allergener, der er i produkterne. Ligeledes bør det fremgå på 

hjemmesiden.  

 

Forslag om guide til forældreråd. Dette tages med, når vi skal 

revidere princippet om klasseforældreråd. I samme omgang 

drøftelse af klassekasser.  

 

6. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Coronasituationen 

- Brev til BFU, opfølgning 

- Nyt fra SFO 

- Økonomi Skole og SFO 

 

Der har ikke været Coronatilfælde for nylig på skolen. Der er pt 

ikke tilbud om test på skolen, da der var for få, der blev testet. 

 

Efter brevet til BFU har Børneuniverset og Snejbjerg Skole 

været inviteret til møde på forvaltningen. Det er poltisk 

besluttet, at der efter sommerferien skal være tre 0. klasser.  

Det er ikke givet, at Snejbjerg Skole fremadrettet skal være tre-

sporet. Dette indgår i den børnetalssanalyse, der i øjeblikket er i 

gang.  

 

Der er pt 170 børn tilmeldt SFO og ikke mange udmeldinger. 

Eftermiddagsmaden kører med stor succes med 130 tilmeldte 

børn. 

 

Økonomioversigterne er sendt ud sammen med dagsordenen. 

 

7. Eventuelt. (5 min) 

 

Note: responstid på Aula kunne indgå i princip for skole-hjem-

samarbejdet. 

8. Næste møde. 

 

 Mandag d. 1. november 2021 kl. 18.30-21.00 

 

 


